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OD VAS ZAVISI

Intervju: Jelko Kacin, izvestilac Evropskog parlamenta, o srpskim ne(prilikama)

Mislim da bi Srbija uradila ogromnu stvar i za susedne zemlje i za region ako bi
dokazala da kontroliše svoju vlastitu teritoriju - tvrdi Kacin

BRISEL - Jelko Kacin, izvestioca Evropskog parlamenta za zemlje zapadnog Balkana,
ne krije da na relaciji Beograd-Brisel struje dobre vibracije, ali da u obližnjem Hagu -
prestaju. Bez dlake na jeziku, komentariše izjavu Angele Merkel da će posle prijema
Hrvatske nastati dugačak zastoj u prijemu u EU:

- Izjava kancelarke Merkel u vezi evrointegracija država zapadnog Balkana u ovom
momentu su kontraproduktivne. Ona je rekla da posle prijema Hrvatske, EU treba da
se konsoliduje i konsultuje sama sa sobom. Zaista neadekvatno. Mi smo svim
državama zapadnog Balkana jasno dali pravce evropske perspektive, i sve zavisi od
njih samih. Odnosno, od toga koliko brzo i kvalitetno pojedine države napreduju.

Kako napreduje Srbija?

- Mislim da bi Srbija uradila ogromnu stvar i za susedne zemlje i za region ako bi
dokazala da kontroliše svoju vlastitu teritoriju. Da otkrije gospodina Mladića i preda
ga Hagu. Tako bi mogla da dokaže da je uspostavila punu saradnju s Tribunalom, a
time bi automatski počeo proces ratifikacije SSP.

Evropski parlament poslao je jasan signal Beogradu. Ali i ostalim državama u
regionu.

- Od napredovanja Srbije zavisi prijem svih ostalih, i Hrvatske, i Crne Gore,
Makedonije. Moj izveštaj o napretku Srbije predviđen je da ide uz raspravu i
glasanje.

Ako bude prihvaćen, a nadam se da hoće, daćemo dobar signal vašoj vladi. Odmah



bi se odmrzla implementacija privremenog trgovinskog dela sporazuma.

Dakle, vi tvrdite da je Mladić u Srbiji?

- Tužilac Vukčević uporno radi. Ipak se mora dogoditi ono što se očekuje. Verujemo
ljudima koji su nadležni u Srbiji.

U Srbiji, ili nije?

- Moramo verovati srpskim institucijama.

Naš ministar Jeremić izjavio je i da će svetska ekonomska kriza uticati na integracije
Srbije. Koliko?

- Tražite odgovore u Srbiji, ne u EU. Srbija sebe mora da kvalifikuje, a duboko sam
ubeđen da bi puna saradnja sa Hagom stvorila preduslov da Srbija postane motor I
generator približavanja celog regiona ka EU. Početak ratifikacije sa Srbijom probudio
bi i sve hrvatske političare koji moraju da budu svesni da Srbija ima i te kako velike
kapacitete. I da može da uradi neke stvari za sebe, brže nego Hrvatska. Ali i da im
pokaže kvalitet i da podstrek da ipak krenu brže.

Iduće nedelje stižete u Beograd. Tema je, pretpostavljamo - Mladić?

- Pod jedan. Moj zvanični domaćin je tužilac Vukčević koji je nedavno bio moj gost u
EP,  susreo  se  i  sa  generalom  Morionom  (bivši  komandant  Unprofora)  koji  pripada
mojoj političkoj grupi. Takođe, srešću se i s ministrom Ljajićem, a biće prilike i za
direktne razgovore sa parlamentarcima. Pre dva dana sreo sam se s ministrom
Dačićem. Imamo zajednički interes da se što brže i kvalitetnije uradi implementacija
mape puta puta uz ukidanje viza.

Konkretno, kada se ukidaju?

- Mislim da Srbija dobro radi što se toga tiče, uporno i kvalitetno. Siguran sam da je
2009. zadnja godina sa vizama, i da ćemo taj deo uraditi za istoriju. Srbija je najveća
zemlja zapadnog Balkana, uvek epicentar svih događaja. I pozitivnih i negativnih.
Sada je došlo vreme da Srbija dokaže sama sebi da samo ukidanje viza nije dovoljno.
Treba da budete ambiciozniji, da rešite probleme sa susedima. Imate pogranični
problem i sa Hrvatskom...

Ima ga i Slovenija.

- Slovenija prednjači. Ali interesantno je da Hrvatska ima sasvim suprotne aršine u
sporu sa nama i sa vama.



Antrfile : Sa Dačićem - strogo poverljivo

Šta ste razgovarali sa ministrom Dačićem? Ima li on informacija o Mladićevom
kretanju?

- To nije za javnost.

A da li je za javnost Bramercov izveštaj?

- Još ga nije predao, ali verujem da je pozitivan. On će dolaziti u Srbiju sve dok
saradnja ne bude potpuna.

Znači da će posle Mladića tražiti i Hadžića?

- Naravno
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